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[Text]
space program funding and about $2.4 billion of that has 
been earmarked for the agency. It is also my 
understanding that new money will be allocated for the 
actual construction of the facility. You may wish to argue 
with the figures, and that is fine.

The question I would pose to you is specifically about 
construction of the facility: just where the funding 
allocation for that is coming from; the specific 
construction costs. Are they already accounted for in the 
present fiscal framework? Will they be accounted for in 
the next fiscal framework?

Mr. Winegard: They are not now charged to the 
current Space Agency budget and cannot possibly be. 
They will have to come from reserves.

Mr. MacWilliam: I want to move over to another point. 
I noticed that in the establishment of executive positions 
the chief executive officer will be appointed by the 
Governor General through Order in Council, something 
that is not unusual. But I think what is unusual is that the 
second-in-command, the vice-president, will also be 
appointed by Order in Council. I think that is—correct 
me if I am wrong—a bit of a departure from normal 
procedure. I am wondering why the unusual process, 
where both the top positions—not just the CEO but both 
top positions—are Order-in-Council, basically patronage 
appointments. What is the reason for this? Why the 
departure? You may wish to argue with the term. 
Normally the only Order-in-Council position is for the 
CEO.

Mr. Winegard: No, that is not so. There are Order-in- 
Council appointments for vice-chairmen of all kinds of 
things. I suppose a question that flows from that concern 
is why have an executive vice-president at all?
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I think you can see the kinds of programs that are 

being developed here, the breadth of the programs that 
are being developed, and particularly in these early stages 
where you have got a whole compass to build. You have 
to have a pretty senior team doing all this work.

Mr. MacWilliam: Just before we leave that, I would 
assume that the selection process would involve 
recommendation from the chief executive officer on who 
the appointee would be. You may wish to comment on 
that.

This process of Order in Council appointment extends 
not only to the administrative officers but also to the 
selection of astronauts. It seems to be an unusual process 
for the selection of those individuals. 1 am wondering why 
the Governor in Council appointment extends down to 
that level, as defined by the act.

Mr. Winegard: I believe that is when astronauts are 
actually brought into the agency itself, is that not the 
case?

The Chairman: Your last question, please.

[Translation]
spatial fédéral, dont 2,4 milliards environ ont été réservés 
à l’Agence. Il me semble également que Ton affectera ds 
fonds pour la construction des locaux. Vous contesterez 
peut-être les chiffres, ça ne fait rien.

Ma question porte sur la construction des locaux: D’où 
va venir l’argent pour la construction même? Les fonds 
ont-ils déjà été inclus dans le budget actuel? Seront-ils 
inclus dans le prochain budget?

M. Winegard: Ils n’ont pas été inclus dans le budget 
actuel de l’Agence spatial, cela n’était pas possible. Il 
faudra puiser dans les réserves.

M. MacWilliam: Passons à autre chose. J’ai remarqué 
que le poste de président sera comblé par décret du 
gouverneur en conseil, ce qui est assez normal. Ce qui est 
moins ordinaire, c'est que son bras droit, le premier vice- 
président, sera lui aussi nommé par décret du conseil. Je 
me méprends peut-être, mais il me semble que cela n’est 
pas habituel. Je me demande donc pourquoi cette mesure 
inhabituelle, pourquoi les deux postes principaux, pas 
seulement celui de président, mais les deux postes 
principaux de l’Agence seront-ils comblés par décret du 
conseil, autrement dit, seront des nominations politiques. 
Pour quelle raison? Peut-être que vous ne partagez pas 
mon analyse. Normalement, c’est le président qui est 
nommé par décret du conseil.

M. Winegard: Non, vous faites erreur. Le gouverneur 
en conseil nomme les vice-présidents de toutes sortes 
d’organismes. La question qui se pose, je pense, c’est de 
savoir pourquoi était-il nécessaire d’avoir un premier vice- 
président?

Vous pouvez voir le genre de programmes que Ton y 
met sur pied, leur portée, et surtout au début, lorsqu’il y a 
toute une organisation à mettre en place, il faut avoir une 
forte équipe.

M. MacWilliam: Encore un mot, avant de passer à 
autre chose. Je présume que le choix se fera sur 
recommandation du président. Vous aurez peut-être 
quelque chose à ajouter là-dessus.

Ces nominations pas décret du gouverneur ne 
s arrêtent pas là, mais s’étendent jusqu’aux astronautes. 
Cela parait étrange de choisir ainsi ces personnes. Je me 
demande pourquoi les nominations par décret du Conseil 
vont jusqu’à ce niveau-là, selon les dispositions de la loi.

M. Winegard: Il me semble que c’est au moment où les 
astronautes sont engagés par l’agence, n’est-ce pas?

Le président: C’est votre dernière question.


